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Translation of the book manuscript “Schirach. A Generation between Goethe and Hitler”

 
in German:
Übersetzung des Buchmanuskripts. „Schirach. Eine Generation zwischen Goethe und Hitler“

Project

 

Description

The book describes the dazzling career of the Reich Youth Leader and Gauleiter Baldur von Schirach: Baldur Benedikt von Schirach, born in
Berlin in 1907, was a German politician during the Nazi era and was appointed Reich Youth Leader in 1930. He dreamed of a Fascist Europe
under German leadership and, as Gauleiter of Vienna, had the Jewish population deported to the death camps. In 1936 he became State Secretary
and made membership of the Hitler Youth compulsory. In 1946 Baldur von Schirach, by then the father of four children, was sentenced in
Nuremberg to 20 years in prison for crimes against humanity. His family had to live under the dark shadows of his involvement in Nazi atrocities.

in German:
Das Buch beschreibt die schillernde Karriere des Reichsjugendführers und Gauleiters Baldur von Schirach: Baldur Benedikt von Schirach,
geboren 1907 in Berlin, war ein deutscher Politiker während der Zeit des Nationalsozialismus und wurde 1930 zum Reichsjugendführer ernannt.
Er träumte von einem faschistischen Europa unter deutscher Führung und ließ als Gauleiter von Wien die jüdische Bevölkerung in die Todeslager
deportieren. Im Jahr 1936 wurde er Staatssekretär und machte die Mitgliedschaft in der Hitlerjugend zur Pflicht. 1946 wurde Baldur von
Schirach, inzwischen Vater von vier Kindern, in Nürnberg wegen Verbrechen gegen die Menschlichkeit zu 20 Jahren Haft verurteilt. Seine
Familie musste mit den düsteren Schatten der NS-Verstrickungen leben.

Applicant

Association for the Scientific Appraisal of Contemporary History c/o the Institute for Contemporary History at the University of Vienna

in German:
Verein zur wissenschaftlichen Aufarbeitung der Zeitgeschichte c/o Institut für Zeitgeschichte der Universität Wien

Website

http://www.verein-zeitgeschichte.univie.ac.at

Location

Austria |  show on map 
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.

http://www.verein-zeitgeschichte.univie.ac.at
https://maps.nationalfonds.org/prgis/project/5903?lang=en

